
 
Dagsorden for 
skolebestyrelsesmøde 
på Skjoldhøjskolen 
 
OBS!! Mødet foregår på 
Teams. I får en separat 
kalenderindkaldelse 
 
Dato: 03.09.20 
 
Særligt indbudte 
deltagere:  
 
Afbud: 
Fraværende: 
 
Mødeleder:  
Sekretær:  

   

 

Punkter Indhold Ansvarlig Status 
for 
punkt 

Referat 

1.   
Velkomst og 
præsentation 

Nuværende skolebestyrelsesformand 
leder mødet frem til valg af ny formand. 

 O BLH forslår at vi kigger på om vores valgperiode skal ændres – 
så den matcher Aarhus kommunes. 

2.  
Godkendelse af 
dagsorden 

  B Dagsorden er godkendt – konstitueringen venter vi med til 
senere – da vi mangler bestyrelsesrepræsentanter, der 
kommer senere 
 

3. 
Konstituering 
 

Skolebestyrelsen konstituerer sig selv jf 
Forretningsordenens §1: 

”På skolebestyrelsens første møde i et nyt 

skoleår vælger de stemmeberettigede 

 B Brian stiller op til formand igen og Trine som næstformand – 
De bliver begge genvalgt 
Stort tillykke med valget. 



 
medlemmer en af 
forældrerepræsentanterne som formand og 
tilsvarende en som næstformand. Hvert valg 

foregår ved bundet flertalsvalg. 

Nuværende Skolebestyrelsesformand 
har oplyst, at han genopstiller som 
kandidat til formandsposten. 
 
Som led i konstitueringen skal 
skolebestyrelsen beslutte, om 
suppleanterne må deltage på de 
ordinære skolebestyrelsesmøder – dog 
uden stemmeret. 

Skolebestyrelsen beslutter at suppleanter også deltager i 
møderne – de skal dermed også skrive under på 
tavshedserklæringen. 
 
Bestyrelsen ønsker et punkt på næste møde om 
forretningsorden – med forslag om en konstituering hvert 
andet år – efter valg  

4.  
Kort nyt, siden sidst 
SFO 
Undervisning 
Forældre 
Elever 
Andre/andet 

- Skolens mange byggerier 
o Facaderenovering 
o Adgangskontrol til skolens 

område 
o Opdatering af 

alarmsystemet 
o Installering af brandalarm 
o Ny brandvej til skolens 

bagside 
o Ventilation i husene 
o Nye facader 

- Udsættelse af Sensommermarkedet 
- Indbrud i sommerferien 
- Udfordringer med afhentning i SFO 
- Trafiksituationen på skolen om 

morgenen 
-  

 O HJS orientere om  
• facaderenoveringen som er tiltrængt 

• Vi har søgt og fået mulighed for at lave en bom – så 
adgangen til parkeringspladsen ikke kan foregå 
udenfor skolens åbningstid, medmindre man har 
adgang med en nøgle 

• Skolens alamsystem og brandalarm er blevet 
opdateret over sommeren og er først lige afsluttet 
denne uge.  

• Vi skal i gang med en større omgang ift at sikre bedre 
ventilation.  

• Madkundskabslokalet skal renoveres – der er møde i 
næste uge - det planlægges at gå i gang omkring 
efterårsferien.  

• Sensommermarked udskydes – forhåbentlig til foråret 
i et tæt samarbejde med dagtilbuddene. Derfor 
fastholdes afspadseringsdagen inden juleferien.  



 
• Der har været indbrud – der er stjålet pc-er. Da alle 

har fået Chromebooks , har det ikke haft så stor 
betydning ift elevernes læring.  

• SFO har været presset ift afhentning af børn. Der er 
lavet ny retningslinjer – og det vil lette på situationen 

• Der er meget trafik om morgenen og børnene lukkes 
ikke ind før kl. 8, da der ikke er personale i klasserne 
før dette tidspunkt. Skolebestyrelsen vil gerne følge 
op på situationen om morgenen. 

5.  
Skolebestyrelsens 
årshjul 

 Udkast til årshjul er vedlagt.   HJS fremlægger oplæg til årshjul med et tema for 
skolebestyrelsens arbejdsdag –”Hvordan kan vi som skole 
bedst give kompetencer til fremtiden?” 
 
Datoer for skolebestyrelsesmøder: 
3. september  
28. september 
29. oktober  
25. november 
14. januar 2021 
Temadag  
8. februar 
9. marts 
7. april 
6. maj 
18. juni  
 

6.  
Økonomi 

Som den tidligere skolebestyrelse blev 
orienteret om før sommerferien, så står 
skolen til stadighed i en stram 
økonomisk situation. Det skyldes dels en 
ny tildelingsmodel til skolerne der betød 
ca. 800.000 i mindreindtægt/år, og dels 

  HJS orientere om den økonomisk situation og vores forslag til 
forbedring 
Bestyrelsen ønsker at følge op på dette punkt sidst på året og 
bakker op om forslaget – med de bekymringer, der er omkring 
besparelser. 
 



 
at skolen i indeværende år har været 
nødt til at henvise flere elever til et 
vidtgående skoletilbud. 
På mødet vil administrativ leder Frank 
Nørskov gennemgå den aktuelle 
situation, lige som skoleledelsen vil 
fremlægge forslag til besparelser til 
skolebestyrelsens drøftelse. 

I SFO oplever vi at der er udmeldinger på 2. og 3. årgang – det 
betyder at der også her kan opleves økonomiske udfordringer. 
Pt. ser vi hvordan det udvikler sig og det kan komme på tale at 
vi må skære i personaletiden.  

7.  
Chromebooks 

Tirsdag d. 25. august fik skolen 
udleveret Chromebooks. Vi er godt i 
gang med at bringe dem til anvendelse, 
men der forestår en del overvejelser i 
den daglige brug af computerne, som vi 
forestiller os skolebestyrelsen med 
fordel kunne lave principper omkring. 
Der er ingen tvivl om, at hensigten med 
at give alle eleverne chromebooks, er at 
skabe en god læringsplatform for 
eleverne. Dermed er der også lagt op til, 
at de nye Chromebooks er 
”skolecomputere” – altså at de skal 
bruges til undervisning. 
I den forbindelse skal det overvejes, om: 
- Chromebooks må bruges i 

frikvartererne 
- Chromebooks må bruges i SFO 
- Eleverne må sidde udenfor og 

arbejde med deres chromebooks 
- Andet? 
 
Det er hensigten med denne indledende 
drøftelse i Skolebestyrelsen, at vi får sat 

 D  
Chromebooks er udleveret til alle elever og RB fortæller at 
elever og lærere er meget tilfredse med opstarten.  
Elever der er ordblinde får også deres Chromebook i løbet af 
den næste tid. De skal oplæres i appwriter. 9. årgang 
fortsætter med cd-ord resten af deres skolegang på 
Skjoldhøjskolen. 
 



 
rammerne for et udkast til principper 
der efterfølgende skal drøftes blandt 
personalet. 

8.  
Status på COVID-19 

- Kort orientering om COVID-19 
forløbet på skolen frra skoleårets 
start til d.d. 

- Kort gennemgang af skolens 
gældende retningslinjer samt den 
kommunikation om retningslinjerne 
der går til forældrene på AULA og 
via Facebook 

- Hvad byder efteråret på? Skolens 
ledelse fremlægger sine 
overvejelser for tilrettelæggelsen af 
skolens aktiviteter i 
efteråret/vinteren såfremt vi ser en 
ny opblussen af smittetilfælde. 

 D HJS fortæller om de nye retningslinjer – der er ikke så mange 
ændringer, men der åbnes op for at forældre kan komme ind 
til garderoben og hente børn. Det vil forbedre forholdende i 
SFO- og frigive personale til at være sammen med børnene – 
fremfor som nu, at bruge ressourcen på at koordinere 
aflevering. 
Vi vil fortsat have retningslinjer resten af skoleåret. 
Vi må have valgfag og holddeling, men skal føre protokol. 
HJS skriver ud på Aula til forældrene om retningslinjerne og 
den nye drejebog 
 
HJS fortæller om perioden med Corona tilfælde på skolen og 
opsporingsarbejdet. Vi har været hårdt ramt – men det er 
gået rigtig godt og alle forældre har været meget forstående– 
trods det, at nogle forældre har været ramt flere gange af 
testning. 

9. 
Plan for gennemførelse 
af forældremøder 

Med en forventet ophævelse af 
forsamlingsbegrænsninger på skolen d. 
4. september, påtænker vi at 
igangsætte de årlige forældremøder i 
løbet af september. 
Skolen har indrettet et særligt møderum 
i kantinens område, hvor der er plads til 
op til 75 personer, der kan sidde med 1 
meters afstand. 
I et forsøg på stadig at begrænse 
smittespredningen, planlægger skolen 
lige nu med at kun én forælder deltager 
på mødet.  

 L Vi åbner for forældremøder fysisk på skolen. Der laves en plan 
som meldes ud snarest. Det bliver et møde af en times 
varighed – med afstand. 



 
11. Eventuelt    Næste møde bliver fysisk på Skolen  
     

Status for punkt: O for orientering, L for læring og ny viden, D for drøftelse, B for beslutning.  


